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Komisji Kultury Fizycznej, Sportu i Turystyki (nr 21)
4 listopada 2020 r.
Komisja Kultury Fizycznej i Sportu, obradująca pod przewodnictwem posła 
Dariusza Olszewskiego (PiS), zastępcy przewodniczącego Komisji, zreali-
zowała następujący porządek obrad: 

– ocena funkcjonowania ustawy z dnia 25 czerwca 2010 r. o sporcie. 

W posiedzeniu udział wzięli: Anna Krupka sekretarz stanu w Ministerstwie Sportu wraz ze współpra-
cownikami, Michał Rynkowski dyrektor Polskiej Agencji Antydopingowej.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Krzysztof Majer i Mariusz Pawełczyk  
– z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych.
Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):

Szanowni państwo, otwieram posiedzenie Komisji Kultury Fizycznej, Sportu i Tury-
styki. Witam państwa posłów, witam zaproszonych gości. Bardzo serdecznie witam mini-
ster sportu panią Annę Krupkę, witam panią poseł Teresę Wargocką, witam wszystkich 
dyrektorów Ministerstwa Sportu, witam również pana dyrektora Polskiej Agencji Anty-
dopingowej pana Michała Rynkowskiego. Witam serdecznie.
Informuję, że dzisiejsze posiedzenie zostało zwołane przez marszałek Sejmu na pod-

stawie art. 198j ust. 2 regulaminu Sejmu i prowadzone będzie z wykorzystaniem środ-
ków  komunikacji  elektronicznej  umożliwiających  porozumiewanie  się  na odległość. 
Posłom uczestniczącym zdalnie przypominam, że przed posiedzeniem otrzymali pań-
stwo instrukcję w sprawie zgłaszania się do dyskusji i zabierania głosu w trakcie posie-
dzenia. Jednocześnie informuję, że posłowie członkowie Komisji obecni na sali obrad 
Komisji głosują przy użyciu urządzenia do głosowania za pomocą legitymacji poselskiej. 
Wówczas nie używają tabletów i nie logują się w systemie komunikacji elektronicznej. 
W celu przeprowadzenia kworum przeprowadzone zostanie teraz głosowanie. Bardzo 
proszę sekretariat o uruchomienie głosowania. Proszę państwa posłów obecnych na sali 
o zagłosowanie za pomocą legitymacji, posłów uczestniczących zdalnie – o zalogowanie 
się do aplikacji i w głosowaniu o naciśnięcie przycisku w celu potwierdzenia obecności 
na posiedzeniu. Poczekamy chwilkę. 
Mamy informację o kworum, ale proszę jeszcze nie zamykać, bo może jeszcze ktoś 

z państwa posłów zagłosuje za kworum. Tak że bardzo proszę, żeby nie zamykać.
Porządek  dzienny  posiedzenia  przewiduje  ocenę  funkcjonowania  ustawy  z dnia  

25  czerwca  2010 r.  o sporcie.  Przechodzimy  do rozpatrzenia  porządku  dziennego. 
Do Komisji wpłynęła  informacja ministra  sportu z 17 kwietnia  tego  roku w sprawie 
funkcjonowania ustawy  o sporcie. Materiał  ten  został  dostarczony  państwu  posłom 
pocztą elektroniczną. Zamieszczony został również na poselskich iPadach. Proszę przed-
stawiciela Ministerstwa Kultury, Dziedzictwa Narodowego i Sportu o zaprezentowanie 
stanowiska w rozpatrywanym zakresie. Bardzo proszę.

Dyrektor Departamentu Prawnego Ministerstwa Sportu Joanna Olszewska:
Szanowny  panie  przewodniczący,  szanowni  państwo,  Joanna  Olszewska,  dyrektor 
Departamentu Prawnego Ministerstwa Sportu. Mamy małe problemy techniczne. Pani 
minister Anna Krupka nie mogła się jeszcze połączyć i prosi o chwilkę przerwy, żeby 
mogła dojechać i się połączyć.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Bardzo proszę. Ogłaszam 10 minut przerwy. Dziękuję bardzo.
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Dyrektor departamentu MS Joanna Olszewska:
Dziękuję.

[Po przerwie]

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Szanowni państwo, wznawiam posiedzenie Komisji. Witam jeszcze raz serdecznie panią 
minister. 

Sekretarz stanu w Ministerstwie Sportu Anna Krupka:
Dzień dobry, witam.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Witam serdecznie. Bardzo proszę sekretariat, po przerwie musimy również sprawdzić 
kworum. Proszę o uruchomienie sprawdzenia kworum naszej Komisji. Proszę panie 
i panów posłów o zagłosowanie i potwierdzenie swojej obecności. 

Sekretarz Komisji Mariusz Pawełczyk:
Mamy informację z systemu, panie przewodniczący, że kworum już jest stabilne.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Dziękuję uprzejmie. Bardzo proszę o niezamykanie jeszcze. Przechodzimy do wystąpie-
nia pani minister. Pani minister, oddaję głos. Bardzo proszę. 

Sekretarz stanu w MS Anna Krupka:
Szanowny panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, materiał przekazany Wysokiej Komi-
sji zawiera informację o realizacji ustawy o sporcie w 2019 r. Pozwolą państwo, że odniosę 
się zatem zarówno do działań podjętych przez Ministerstwo Sportu w minionym roku, 
jak również celem uzupełnienia przedstawię informację i dane za okres nieujęty w mate-
riale, to jest od stycznia do października tego roku. 
Rozpocznę od zmian legislacyjnych. Ustawą o zmianie ustawy o sporcie z dnia 16 paź-

dziernika 2019 r. wprowadzono dodatkową przesłankę, której ewentualna możliwość 
spełnienia umożliwi podmiotom niespełniającym dotychczas warunku przynależności 
do międzynarodowej federacji skuteczne ubieganie się o status polskiego związku spor-
towego. Minister właściwy ds. kultury fizycznej zyskał uprawnienie do wydania rozpo-
rządzenia określającego wykaz międzynarodowych federacji sportowych, które ma cha-
rakter fakultatywny, co oznacza, że wskazany przepis zapewnia swobodę korzystania 
z tego upoważnienia przez ministra. Ponadto w art. 34 ustawy o sporcie dodano przepis 
dotyczący tak zwanej dodatkowej nagrody z tytułu relokacji w związku z dyskwalifika-
cją innych zawodników za doping w sporcie oraz ograniczenia nagród dla zawodników 
karanych dyscyplinarnie za stosowanie dopingu. 
Minister właściwy ds. kultury fizycznej zyskał uprawnienie do przyznania w szczegól-

nie uzasadnionych przypadkach dodatkowej nagrody pieniężnej za wybitne osiągnięcia 
sportowe osobie, która w wyniku dyskwalifikacji innych zawodników za doping w sporcie 
uzyskała lepsze miejsce od miejsca, za które już została nagrodzona. Dodatkowa nagroda 
może być przyznana w przypadku relokacji dotyczących osiągnięć sportowych uzyska-
nych od 6 kwietnia 1996 r. Wskazane rozwiązania znajdą zastosowanie w przypadkach 
relokacji powodujących zajęcie pierwszego, drugiego lub trzeciego miejsca na igrzyskach 
olimpijskich, igrzyskach paraolimpijskich i igrzyskach głuchych, mistrzostwach świata 
lub Europy mających miejsce od 6 kwietnia 1996 r.,  tj. począwszy od wejścia w życie 
ustawy o kulturze fizycznej. Jednocześnie wprowadzono dodatkowy generalny warunek 
przyznania nagrody pieniężnej za wybitne osiągnięcia sportowe, wskazując, że nagroda 
przysługuje osobie, która nie była karana dyscyplinarnie za doping w sporcie dyskwali-
fikacją w wymiarze jednostkowym większym niż jeden miesiąc. Ustalenie maksymalnej 
granicy jednego miesiąca dyskwalifikacji wynika z faktu, że pomimo jednoznacznej nega-
tywnej oceny zjawiska dopingu w sporcie dotyczy on również przypadku, gdzie stosowa-
nie substancji zabronionej przez zawodnika jest efektem działań przez niego niezawi-
nionych lub efektem jego lekkomyślności. Wskazane rozwiązania wpisują się w politykę 
ministerstwa między innymi w zakresie zwalczania dopingu w sporcie oraz promowania 
czystego współzawodnictwa sportowego. Realizując zadania określone w ustawie o spo-
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rcie w 2019 r., minister przyznał członkom kadry narodowej łącznie ponad 1200 sty-
pendiów sportowych, w bieżącym roku przyznano 384 stypendia. Powyższe działanie 
zapewniło bezpośrednie wsparcie finansowe naszym utytułowanym i perspektywicznym 
zawodnikom. 
W związku z ogłoszeniem epidemii COVID-19 odwołano część najważniejszych wyda-

rzeń sportowych. Priorytetem było zabezpieczenie stypendiów sportowych dla naszych 
zawodników z inicjatywy ministra sportu do ustawy z dnia 31 marca 2020 r. o zmianie 
ustawy o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem 
i zwalczaniem COVID-19  i innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji 
kryzysowych oraz niektórych innych ustaw. Wprowadzone zostały przepisy umożliwia-
jące przedłużanie stypendiów sportowych zawodnikom, którzy podczas stanu zagrożenia 
epidemicznego lub stanu epidemii nie mogli lub nie będą mogli brać udziału w zawo-
dach sportowych, a tym samym nie kwalifikują się do jego przyznania na kolejny okres. 
Korzystając z uprawnień, minister sportu przedłużył okres stypendium sportowego 302 
członkom kadry narodowej, a 147 decyzji dotyczyło członków kadry narodowej w spor-
tach osób niepełnosprawnych. Warto dodać, że w tej sprawie w ministerstwie procedo-
wane są kolejne wnioski polskich związków sportowych. W 2019 r. ministerstwo wypła-
ciło również łącznie 6 161 851 zł na nagrody pieniężne dla zawodników i trenerów oraz 
innych osób, które przyczyniły  się do osiągnięcia przez zawodników sukcesów spor-
towych. W bieżącym roku na ten cel rozdysponowano kwotę w wysokości 826 144 zł. 
Ministerstwo koordynuje również wypłatę świadczeń pieniężnych ze środków budżetu 
państwa dla medalistów  igrzysk olimpijskich, paraolimpijskich  i głuchych. W 2019 r. 
przyznano to świadczenie 10 osobom, natomiast w bieżącym roku – 11 osobom. 
Warto wspomnieć, że w 2019 r. odbyła się również trzecia edycja programu „Pierw-

szy trener”, którego celem jest uhonorowanie trenerów mających decydujący wpływ 
na rozwój zawodnika w początkowym okresie szkolenia. W latach 2017–2018 wyróż-
nienie  to otrzymało 123  szkoleniowców, w 2019 r. do tego grona dołączyło kolejnych  
16 trenerów. Łączna suma nagród wyniosła 165 600 zł. 
Ministerstwo na bieżąco realizuje również wynikające z ustawy o sporcie działania 

kontrolne i nadzorcze wobec polskich związków sportowych. W 2019 r. do ministerstwa 
wpłynęło łącznie 185 wystąpień, z których 118 rozpoznano jako skargi i wnioski doty-
czące działalności polskich związków sportowych. Liczba skarg i wniosków, jaka wpły-
nęła do ministerstwa w okresie epidemii, uległa znacznemu zmniejszeniu. W okresie 
od stycznia do końca października do ministerstwa wpłynęło łącznie 96 skarg i wnio-
sków, 43 z nich dotyczyły bezpośrednio działalności polskich związków sportowych. 
Od stycznia 2019 r. do października tego roku ministerstwo przeprowadziło kontrolę 

w sześciu polskich związkach sportowych. W 2019 r. w Polskim Związku Łyżwiarstwa 
Figurowego, Polskim Związku Narciarskim, Polskim Związku Sportu Niesłyszących 
oraz Polskim Związku Lekkiej Atletyki. Natomiast w roku bieżącym w Polskim Związku 
Gimnastycznym oraz Polskim Związku Tenisowym. W ramach nadzoru sprawowanego 
wobec polskich związków sportowych w 2019 r. przeprowadzono łącznie 18 postępowań 
nadzorczych, spośród których 14 zakończono wydaniem decyzji w sprawie zastosowania 
środków nadzoru polegających na udzieleniu władzom związku upomnienia i zażądania 
od nich podjęcia działań mających na celu zapewnienie stanu zgodnego z prawem lub 
uchyleniu decyzji władz związku. W bieżącym roku, w okresie stanu epidemii, przepro-
wadzono i zakończono 13 postępowań nadzorczych, przy czym 6 z nich zakończyło się 
wydaniem decyzji o zastosowaniu jednego ze środków nadzoru wobec 5 polskich związ-
ków sportowych. W 2019 r. minister sportu wydał również decyzję administracyjną pod-
trzymującą decyzję stwierdzającą brak przynależności Polskiego Związku Karate do mię-
dzynarodowej federacji sportowej działającej w sporcie olimpijskim lub paraolimpijskim 
albo innej uznanej przez Międzynarodowy Komitet Olimpijski, o której mowa w art. 12a 
ustawy o sporcie. Brak przynależności do wspomnianej federacji stwierdzono łącznie 
w stosunku do 8 polskich związków sportowych: Polskiego Związku Taekwondo Olim-
pijskiego, Polskiego Związku Karate Tradycyjnego, Polskiego Związku Kulturystyki, 
Fitness  i Trójboju Siłowego, Polskiego Związku Ju-Jitsu, Polskiego Związku Kendo, 
Polskiego Związku Sportu Psich Zaprzęgów, Polskiego Związku Tańca Sportowego oraz 
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Polskiego Związku Karate, a które to decyzje były przedmiotem skarg do sądu admini-
stracyjnego i nie mogły się stać prawomocne. Wojewódzki Sąd Administracyjny w War-
szawie oddalił skargi wymienionych związków, Naczelny Sąd Administracyjny natomiast 
w bieżącym roku rozpoznał i odrzucił skargi kasacyjne złożone w 5 sprawach, w związku 
z czym polskimi związkami sportowymi w rozumieniu przepisów ustawy przestały być: 
Polski Związek Karate Tradycyjnego, Polski Związek Kulturystyki, Fitness i Trójboju 
Siłowego, Polski Związek Ju-jitsu, Polski Związek Kendo oraz Polski Związek Sportu 
Psich Zaprzęgów. Pozostałe sprawy nadal nie zostały rozstrzygnięte przez Naczelny Sąd 
Administracyjny. Ponadto należy wskazać, że sytuacja, w jakiej znalazł się Polski Zwią-
zek Curlingu, uzasadniała złożenie w 2019 r. do sądu rejestrowego na podstawie upraw-
nień określonych w ustawie o sporcie wniosku o rozwiązanie tego związku. Wniosek nie 
został jeszcze rozpoznany. 
Mając na uwadze realizację określonych w ustawie o sporcie obowiązków lustracyj-

nych, należy wskazać, że w 2019 r. do Biura Lustracyjnego Instytutu Pamięci Narodo-
wej przekazano 66 oświadczeń oraz informacji o złożeniu oświadczenia lustracyjnego. 
W 2020 r., w okresie trwania stanu epidemii, w związku z faktem wydłużenia kadencji 
zarządów w polskich związkach sportowych liczba przekazywanych oświadczeń lustra-
cyjnych lub informacji o złożeniu oświadczenia lustracyjnego z tytułu powołania nowych 
członków w skład tych organów uległa znacznemu zmniejszeniu. Do 30 października 
tego roku do ministerstwa wpłynęło 5 informacji o złożeniu oświadczenia lustracyjnego. 
Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Dziękuję uprzejmie. Bardzo proszę. Zamykam kworum. Proszę o wyświetlenie. Dziękuję 
uprzejmie. Głosowało 25 posłów, tak jak wcześniej już stwierdziłem, mamy kworum. 
Szanowni państwo, pani minister, bardzo dziękuję za przedstawienie sprawozdania. 

Otwieram dyskusję. Najpierw spytam, czy ktoś zgłosił się zdalnie? 

Sekretarz Komisji Mariusz Pawełczyk:
Nie ma zgłoszeń, panie przewodniczący.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Dziękuję. Zgłosiła się pani poseł Teresa Wargocka. Bardzo proszę, pani poseł. Oddaję 
głos.

Poseł Teresa Wargocka (PiS) – spoza składu Komisji:
Dziękuję bardzo, panie przewodniczący. Pani minister, w informacji za rok 2019 mamy 
przywołaną nowelizację z 16 października 2019 r. Nowelizację, o którą zabiegały zarządy 
związków sportowych, które straciły status polskiego związku sportowego w roku 2010. 
Wiele z tych związków sportowych wystąpiło, tak jak pani minister mówiła, na drogę 
sądową. Nowelizacja z 2019 r. wychodziła naprzeciw oczekiwaniom tym związkom spor-
towym, które nie należą do federacji międzynarodowych w sportach olimpijskich. Pod-
kreślaliśmy – ponieważ był to projekt rządowy, ale uzyskał bardzo szerokie poparcie 
Wysokiej Izby, 274 posłów zagłosowało za przyjęciem tej ustawy – jednym z elementów 
uzasadnienia, bardzo ważnym, było również to, aby minister sportu miał większe upraw-
nienia do kreowania polityki w obszarze kultury fizycznej. 
Rozporządzenie oczywiście, tak jak pani minister referowała i jak wszyscy wiemy, 

ma charakter  fakultatywny,  stąd  moje  pytania  odnośnie  do rozporządzenia,  które 
ma być wydane na podstawie tej ustawy. Jaki jest stan przygotowań do wdrożenia tych 
przepisów? Czy są podjęte prace w tym zakresie? Jeżeli tak, to w jakim okresie mogą 
być zakończone? Czy potrzeba na tym etapie jakiejś dodatkowej działalności zarządów 
związków sportowych, z których już niektóre stały się zwykłymi stowarzyszeniami, żeby 
składać jakieś dokumenty w tym zakresie do ministerstwa? To jest bardzo ważny temat, 
w tych związkach naprawdę trenują tysiące młodych ludzi, osiągają sukcesy narodowe 
i w zasadzie odebranie im tego zaszczytu reprezentowania Polski przez polski związek 
utrudnia również pewne kontakty międzynarodowe i pozycję międzynarodową. Proszę 
o odpowiedź.
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Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Dziękuję uprzejmie. Czy są jeszcze jakieś pytania? 

Poseł Jakub Rutnicki (KO):
Ja troszeczkę w innym temacie.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Bardzo proszę, panie pośle. Pan przewodniczący Rutnicki.

Poseł Jakub Rutnicki (KO):
Bardzo dziękuję, panie przewodniczący. Pani minister, co do kwestii tematu, to myślę, 
że jeśli chodzi o jakieś uwagi, to tych uwag nie ma, ale korzystając z okazji, że mam panią 
minister przed sobą, chciałbym, żeby pani minister… Bo za chwilę będą kolejne informa-
cje, jeżeli chodzi o obostrzenia związane z lockdownem, więc z wielką prośbą i z wielkim 
apelem w imieniu branży fitness chciałem się do pani minister zwrócić. Myślę, że w naj-
bliższym czasie będziemy się  też  starali  takie posiedzenie Komisji  zrobić, dotyczące 
stricte tego tematu, ale rzeczywiście sytuacja jest bardzo trudna. To jest 100 tys. osób 
zatrudnionych w tej branży, blisko 3 mln osób, które korzystały z możliwości treningu, 
ale przede wszystkim w tej chwili chodzi o utrzymanie miejsc pracy. Te zapewnienia 
mówiące o pomocy w wysokości 5000 zł to dla branży fitness kropla w morzu potrzeb, 
bo średnio jeden klub na miesięczne funkcjonowanie potrzebuje blisko 100 tys. zł. Chcia-
łem panią minister zapytać, czy trwają rozmowy o tym, aby chociażby w części te kluby 
mogły wrócić do funkcjonowania. 
Zdaję sobie sprawę z kwestii problemu związanego z tym, że musimy chronić naj-

starszych, ale myślę, że branża fitness jest tutaj bardzo otwarta na to, żeby na przy-
kład wprowadzić godziny dla seniorów czy też ograniczenia wiekowe. Każdy kolejny 
tydzień może  powodować  bezpowrotne  straty  i brak możliwości  powrotu  dziesiątek 
tysięcy miejsc pracy w naszym kraju. Czy Ministerstwo Sportu w porozumieniu z wice-
premierem Gowinem przygotowuje taką bardzo celowaną pomoc? Ta informacja musi 
się pojawić bardzo szybko, bo każdy dzień czy tydzień może powodować to, że po prostu 
te siłownie i te miejsca będą się zamykać. Dziękuję bardzo.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Dziękuję uprzejmie. Jeszcze raz spytam, czy może ktoś zdalnie chciałby zadać pytanie? 

Sekretarz Komisji Mariusz Pawełczyk:
Nie mamy w tym momencie żadnych zidentyfikowanych zgłoszeń.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Dziękuję  uprzejmie.  Zamykam  dyskusję.  Proszę  panią minister  o odpowiedź.  Zdaję 
sobie sprawę, że dzisiaj jesteśmy przygotowani przede wszystkim do pytania pani poseł 
Teresy Wargockiej, bo mamy taki a nie inny temat dzisiejszego posiedzenia, ale jeżeli 
pani minister albo któryś z panów dyrektorów w ministerstwie będzie potrafił odpowie-
dzieć również na pytanie pana przewodniczącego, to bardzo proszę. Jeżeli nie, to tak jak 
pan przewodniczący powiedział, zapewne będzie to tematem innego posiedzenia Komisji. 
Bardzo proszę o odpowiedź, pani minister.

Sekretarz stanu w MS Anna Krupka:
Panie  przewodniczący, Wysoka Komisjo,  najpierw  odniosę  się  do pytania  pani  poseł 
Teresy Wargockiej.  Ta kwestia  jest  przedmiotem  naszych  analiz  prawnych  i także, 
można powiedzieć, analiz całej tej materii, którą pani poseł przedstawiła. Będę prosiła 
także o uzupełnienie i pokazanie tła prawnego mojej odpowiedzi przez dyrektor Depar-
tamentu Prawnego panią Joannę Olszewską. Natomiast na ten moment kwestia  jest 
przedmiotem naszych bardzo szerokich analiz.
Odnosząc się do pytania pana przewodniczącego Jakuba Rutnickiego – przede wszyst-

kim początkowo plany obostrzeń zakładały wyłączenie, zakaz korzystania z basenów, 
zakaz korzystania z klubów fitness i z siłowni. Dzięki przychylności Ministerstwa Zdro-
wia, dzięki przychylności pana premiera Mateusza Morawieckiego i Rady Ministrów 
zostały przyjęte nasze proponowane uwagi i propozycje wyłączenia z tych zakazów osób 
uprawiających  sport w formie współzawodnictwa  sportowego, wydarzeń  sportowych 
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oraz zajęć sportowych. To jest bardzo szerokie wyłączenie, ponieważ zajęcia sportowe 
rozumiane są tutaj  jako każda zorganizowana aktywność fizyczna, więc w tym sensie 
kluby fitness  i siłownie w ramach organizacji zajęć sportowych mogą jak najbardziej 
funkcjonować. To jest bardzo szerokie wyłączenie i chciałam zdementować to, co powie-
dział pan przewodniczący Rutnicki. Kluby fitness i siłownie jak najbardziej mogą funk-
cjonować, mogą z nich korzystać osoby pod warunkiem, że uprawiają sport w ramach 
współzawodnictwa sportowego, w ramach wydarzeń sportowych oraz zajęć sportowych 
rozumianych jako każda zorganizowana forma aktywności fizycznej. W tej materii bar-
dzo proszę jeszcze o głos panią dyrektor Joannę Olszewską. Dziękuję bardzo.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Dziękuję uprzejmie, pani minister. Pani dyrektor, bardzo proszę.

Dyrektor departamentu MS Joanna Olszewska:
Szanowny  panie  przewodniczący,  szanowni  państwo,  Joanna  Olszewska,  dyrektor 
Departamentu Prawnego. Tak jak wspomniała pani minister, jeśli chodzi o kwestię dele-
gacji ustawowej do wydania rozporządzenia, która przy ostatniej noweli ustawy o spo-
rcie została dodana do tego aktu prawnego, ma ona charakter fakultatywny, co ozna-
cza, że minister sportu może podjąć prace i wydać przedmiotowe rozporządzenie. W tej 
chwili trwają prace analityczne w ministerstwie odnośnie do tego, jak ewentualnie i czy, 
i w jakim harmonogramie będą się toczyły prace nad wydaniem takiego aktu prawnego. 
Z kolei jeśli chodzi o branżę fitness i pozostałe regulacje, to tutaj oczywiście będziemy 

współpracowali i podejmowali ewentualne propozycje kierunkowych działań, w tym for-
malnoprawnych, w porozumieniu z pozostałymi podmiotami właściwymi w tym zakresie 
w kontekście aktualnej, dynamicznie zmieniającej się sytuacji epidemicznej. Dziękuję 
bardzo.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Dziękuję uprzejmie. Bardzo proszę, pani poseł chciała jeszcze uzupełnić swoje pytanie 
i później pan poseł Zimoch, bardzo proszę, następny w kolejności, dobrze? Bardzo proszę.

Poseł Teresa Wargocka (PiS) – spoza składu Komisji:
Pani minister, pani dyrektor, zdaję sobie sprawę, że od marca pracujemy w bardzo trud-
nych warunkach, bardzo często jest to praca zdalna, i w administracji rządowej, i samo-
rządowej, jednak prosiłabym panią dyrektor, żeby przynajmniej w jakiejś perspektywie 
bliższej, dalszej – minął rok od uchwalenia tej ustawy – żeby mogła pani odpowiedzieć 
zainteresowanym środowiskom, jaki ma pani harmonogram w zakresie wypracowania 
rozwiązań i przedstawienia ministrowi. 

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Dziękuję, pani poseł. Panie pośle, bardzo proszę. Nie słyszymy. Proszę włączyć mikrofon. 
Nadal mikrofon jest wyłączony. Teraz słyszymy. Bardzo proszę. 

Poseł Tomasz Zimoch (KO):
Dzień dobry państwu. Mam kilka nasuwających  się pytań. Przede wszystkim z kim 
związki sportowe będą podpisywały umowy? Czy to będzie Ministerstwo Kultury, Dzie-
dzictwa Narodowego i Sportu, czy też Narodowe Centrum Sportu? Kolejne pytanie, jak 
wygląda sytuacja organizacyjna Narodowego Centrum Sportu? Czy wszelkie sprawy 
organizacyjne zostały już zakończone? 
Kolejne pytanie dotyczy  sytuacji w Polskim Związku Gimnastycznym, bo patrząc 

na zestawienie, które pani minister nam przysłała, w 2019 r. ministerstwo chyba udzie-
liło dotacji w wysokości,  jeśli  dobrze pamiętam, 200  tys. zł. Chyba było  to związane 
z organizacją mistrzostw Europy. Jak wszyscy wiemy, Polski Związek Gimnastyczny 
został zawieszony przez Europejską Unię Gimnastyczną. Jak w tej chwili ministerstwo 
widzi tę sprawę? Czy podjęte są jakieś działania, rozmowy, wyjaśnienia, ewentualnie 
pomoc w spłaceniu długu ze strony PZG na rzecz Europejskiej Unii Gimnastycznej?
Kolejne pytanie to pytanie związane z dość zawstydzającym chyba całe środowisko 

sportowe  tematem związanym z Polskim Związkiem Kolarskim. Pytania w związku 
z tym  są następujące.  Czy  Ministerstwo  Sportu  jest  nadal  wierzycielem  Polskiego 
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Związku Kolarskiego? Czy kilka miesięcy  temu po posiedzeniu Komisji  do minister-
stwa wpłynęły dokumenty, o których nas zapewniano na posiedzeniu Komisji ze strony 
Polskiego Związku Kolarskiego? Dokumenty, analizy, pisma – nie wiem, jak to nazwać 
– które miały pokazać, w jaki sposób związek chce wyjść z tej  trudnej sytuacji. Jeśli 
to nastąpiło, to proszę powiedzieć, jakie były tutaj działania ze strony ministerstwa i czy 
sytuacja została rozwiązana choćby w takim stopniu, że związek przestał być wierzycie-
lem Polskiego Związku Kolarskiego. 
Kolejne pytanie z tym związane. Czy ministerstwo nadal uważa, że zdrową sytu-

acją jest przekazywanie środków finansowych do Polskiego Związku Kolarskiego drogą 
okrężną, a właściwie omijającą możliwość ściągnięcia z konta Polskiego Związku Kolar-
skiego środków przez komornika na rzecz wierzycieli? Czy nadal sytuacja będzie wyglą-
dała tak, że przez Polski Komitet Olimpijski  i przez okręgowy Wielkopolski Związek 
Kolarski pieniądze będą docierały do Polskiego Związku Kolarskiego? 
Mówię o tym również dlatego, że kilkanaście dni temu brałem udział, zresztą na prośbę 

jednej  ze stron,  w wysłuchaniu  komorniczym w siedzibie  Polskiego  Związku Kolar-
skiego, a także byłem świadkiem postępowania komorniczego. I chcę państwu powie-
dzieć, że to było bardzo przykre i wręcz budziło zażenowanie, gdy z siedziby związku 
wynoszono między innymi biurko – i tego biurka już nie ma. Nie ma niczego. Wszystkie 
przedmioty, które zostały zajęte w ubiegłym roku przez komornika, zostały z siedziby 
Polskiego Związku Kolarskiego zabrane. Jest to sytuacja wstydliwa, budząca niesmak 
i zażenowanie. W związku z tym jest również pytanie, a jednocześnie prośba. Pani mini-
ster, w związku z tym, że zmienił się zakres organizacyjny, mamy Ministerstwo Kultury, 
Dziedzictwa Narodowego i Sportu, czy nie ma możliwości, by raz jeszcze pochylić się nad 
sprawą największego długu, czyli inaczej nad sprawą największego wierzyciela wobec 
Polskiego Związku Kolarskiego – chodzi o formę Mostostal. Czy ta sprawa nie może być 
po raz kolejny przedmiotem spotkania, rozmów i być może dojścia do wniosków, które 
pozwolą na rozwiązanie tej sytuacji? Chodzi o sprawę toru kolarskiego, o sprawę spłaty 
zadłużenia, przy czym możliwe jest przecież także takie ustalenie tego z wierzycielem, 
że niekoniecznie to musi być natychmiastowa – zgodnie zresztą z orzeczeniem sądowym 
– kwota do spłacenia. Wierzyciel jest gotowy, co podkreśla cały czas, na inne rozwiązania 
i na inną spłatę długu. 
Powiem państwu, że podczas działania komornika na torze kolarskim, w siedzibie 

Polskiego Związku Kolarskiego, było wręcz nieprawdopodobnie wstydliwe, kiedy to roz-
bijano kasetki, w których, jak się okazało, były środki pieniężne. Potrzebne były wier-
tarki, bowiem zatajono przed wierzycielem i przed komornikiem, że w dwóch kasetkach, 
które znajdowały się w siedzibie związku, były  jakieś pieniądze związane z opłatami 
za licencję. To jest sprawa, która powinna poruszać nie tylko środowisko kolarskie, ale 
nie w taki sposób, w jaki później to związek przedstawia na posiedzeniu Komisji,  jak 
to zrobił kilka miesięcy temu, gdzie uważam, że wprowadził w błąd posłów, zwłaszcza 
tych, którzy z sytuacją, jaka panuje w związku i w całym środowisku kolarskim, niezbyt 
dobrze są zaznajomieni. To jest sprawa, która według mnie powinna być załatwiona 
i dlatego zgłaszam również propozycję i prośbę – skieruję pisma do ministerstwa, a także 
do wszystkich  zainteresowanych  stron,  czyli wierzycieli,  a także Polskiego  Związku 
Kolarskiego. Proszę państwa, usiądźmy raz jeszcze i spróbujmy załatwić tę sprawę. Tor 
kolarski może być w najbliższym czasie zlicytowany i uważam, że odpowiedź, jaką pani 
minister sportu wysłała chyba w czerwcu czy w lipcu do wierzyciela proszącego o inter-
wencję, a wierzyciel zwrócił się do premiera – ta odpowiedź jest niewystarczająca. Jasne, 
że można powiedzieć, że sportowcy, czyli kolarze w tym przypadku, będą jeździli i treno-
wali na innych obiektach za granicą, ale przecież chyba nie o to w tym wszystkim chodzi. 
Dziękuję bardzo.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Dziękuję uprzejmie. Pośrednio, można powiedzieć, pan poseł zadał pytania dotyczące 
dzisiejszego porządku dziennego. Jeżeli ministerstwo na tę chwilę  jest przygotowane 
na odpowiedź na pytania pana posła, to bardzo proszę, a jeżeli nie – to będę prosił pana 
posła o to, żeby jeszcze raz sformułować pytania, nawet do sekretariatu, żebyśmy prze-
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kazali do ministerstwa i wtedy ministerstwo by odpowiedziało konkretnie i dokładnie 
panu posłowi na wszystkie pytania i na propozycję, bo też jest propozycja jednak pew-
nych negocjacji i tego, żeby rozwiązać problem w jednym ze związków.

Poseł Tomasz Zimoch (KO):
Wydaje mi się, że pytania są bezpośrednie.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Natomiast jeżeli mogę poprosić najpierw panią dyrektor jeszcze o odpowiedź pani poseł. 
I za chwilę bardzo proszę – jaką wiedzę na tę chwilę państwo posiadają jako dyrektorzy, 
jako pani minister – odpowiedzieć panu posłowi. Bardzo proszę. 

Dyrektor departamentu MS Joanna Olszewska:
Szanowny panie przewodniczący, szanowna pani poseł, na ten moment nie  jesteśmy 
w stanie wskazać precyzyjnego harmonogramu z racji tego, że toczą się prace analityczne 
w ujęciu merytorycznym. Stąd też od ich zakończenia i od decyzji kierunkowej zależało 
będzie określenie późniejszych kroków i harmonogramów działań w dalszym zakresie. 

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Dziękuję bardzo. Pani minister, bardzo proszę.

Sekretarz stanu w MS Anna Krupka:
Panie  przewodniczący, Wysoka Komisjo,  pani  poseł,  panie  pośle,  odnośnie  do wielu 
pytań pana posła, to jeżeli chodzi o pytanie dotyczące Narodowego Centrum Sportu, 
jego zakresu kompetencji, wszelkich uprawnień, relacji związanych z MKDNiS, a także 
oczywiście z innymi ministerstwami, ale gównie z naszym – to bardzo proszę o sformu-
łowanie takiego pytania na piśmie. Na pewno odniesiemy się do niego. Generalną ideą 
jest to, aby obowiązywał bardzo mocny, silny nadzór MKDNiS nad tą instytucją, która 
jest w tym momencie na etapie tworzenia. 
Odnośnie do pana pytań dotyczących związków, czyli Polskiego Związku Gimnastycz-

nego, będę prosiła o odpowiedź na to pytanie panią dyrektor Departamentu Prawnego 
Joannę Olszewską oraz pana dyrektora Departamentu Kontroli i Nadzoru pana Jerzego 
Bazylewicza. 
Jeżeli  chodzi  o tematykę  i problemy  związane  z Polskim  Związkiem  Kolarskim, 

to zapewniam  pana  posła,  że cały  czas  ta sprawa  jest  przedmiotem  naszych  analiz. 
Na ten moment możliwości wskazywane mi przez urzędników, możliwości rozwiązania 
tej sytuacji są ograniczone, żeby nie powiedzieć, że mam wątpliwości, czy takie możliwo-
ści w ogóle są. Natomiast cały czas jest to przedmiotem mojej analizy i też będę to jeszcze 
konsultowała z innymi podmiotami. Tyle na ten moment mogę powiedzieć, bo zdecy-
dowanie widzimy, że ta sytuacja w Polskim Związku Kolarskim i sytuacja wokół tego 
toru jest na pewno bardzo trudna. Proszę o uzupełnienie tej odpowiedzi panią dyrek-
tor Joannę Olszewską, która pokaże wszelkie uwarunkowania prawne związane z tym 
zadłużeniem, także wobec Ministerstwa Sportu. Bardzo proszę.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Dziękuję uprzejmie. Pani dyrektor, bardzo proszę. 

Poseł Tomasz Zimoch (KO):
Jeśli ja mogę tylko…

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Przepraszam, pani dyrektor, chwileczkę. Panie pośle, bardzo proszę.

Poseł Tomasz Zimoch (KO):
Oczywiście prześlę te pytania drogą mejlową czy pisemną, ale pierwsze podstawowe 
pytanie, pani minister, to chyba dzisiaj, na początku listopada, pani powinna wiedzieć, 
z kim związki sportowe będą zawierały kolejne umowy – czy z MKDNiS, czy też z Naro-
dowym Centrum Sportu. 
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Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Dziękuję za pytanie. Za chwilę poproszę panią minister o odniesienie się. Teraz proszę 
bardzo panią dyrektor. 

Dyrektor departamentu MS Joanna Olszewska:
Szanowni państwo, jeśli chodzi o sytuację w Polskim Związku Gimnastycznym, z danych 
posiadanych przez Ministerstwo Sportu wynika, że związek ten został zawieszony w pra-
wach członka na poziomie organizacji europejskiej, co nie stanowi przesłanki do pozba-
wienia go przez ten podmiot statusu polskiego związku sportowego, jak również utraty 
definitywnego dofinansowania czy partycypacji przez ministerstwo w szkoleniu zawod-
ników. Oczywiście będzie to wpływało na kwestie udziału sportowego i ewentualnego 
finansowania, ale tylko w kontekście utraty tych uprawnień na poziomie europejskim. 
Jeśli chodzi o sytuację związaną z Polskim Związkiem Kolarskim, to minister w dal-

szym ciągu pozostaje wierzycielem Polskiego Związku Kolarskiego. Jest to zadłużenie 
wielkości około 1,5 mln zł. Jako wierzyciel zobowiązany  jest dochodzić zaspokojenia 
swoich wierzytelności. Znamy oczywiście problem największego wierzyciela  i tło  tak 
naprawdę tych ostatnich działań egzekucyjnych, gdzie Mostostal Puławy uruchamia 
kolejne etapy egzekucji, dochodząc swej należności. Oczywiście jest to sytuacja trudna, 
natomiast nie należy zapominać, że za zobowiązania Polskiego Związku Kolarskiego 
odpowiada Polski Związek Kolarski. I tutaj za zaspokojenie wierzyciela, w tym wierzy-
ciela, jakim jest Mostostal Puławy, odpowiada Polski Związek Kolarski. Do ministerstwa, 
według posiadanych informacji, nie wpłynęły dane o planie naprawczym, jaki proponuje 
czy proponował Polski Związek Kolarski, o którym była mowa na poprzednich posiedze-
niach Komisji, w związku z czym na dzień dzisiejszy nie można w naszej ocenie takiego 
ciężaru – w całości oczywiście – przerzucać na ministerstwo, które samo pozostaje wie-
rzycielem. Oczywiście analizujemy tę sytuację. Nie jest dobrą sytuacją to, że ewentual-
nie następują przeszkody i zakłócenia związane z funkcjonowaniem tego podmiotu czy 
z funkcjonowaniem toru, natomiast mamy nadzieję – i pierwszym celem ministerstwa 
jest cel sportowy, a nie oczywiście kwestia zadłużenia Polskiego Związku Kolarskiego, 
bo tak jak mówiłam, jest to zobowiązanie Polskiego Związku Kolarskiego.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Dziękuję, pani dyrektor. Bardzo proszę jeszcze pana dyrektora o uzupełnienie wypowiedzi.

Dyrektor Departamentu Kontroli i Nadzoru Ministerstwa Sportu Jerzy Bazylewicz:
Szanowny panie przewodniczący, szanowna pani minister, Wysoka Komisjo, szanowni 
państwo,  Ministerstwo  Sportu  w 2020 r.  dokonało  kontroli  działalności  Polskiego 
Związku Gimnastycznego. Kontrolą tą były objęte również umowy dofinansowania orga-
nizacji  imprezy mistrzowskiej, dokładnie mistrzostw Europy w gimnastyce sportowej 
kobiet i mężczyzn. Kontrola zakończyła się oceną pozytywną, nie stwierdzono niece-
lowego wydatkowania środków. W zakresie kontroli to w zasadzie wszystko, co mogę 
ogólnie  powiedzieć,  natomiast  zawieszenie  związku  wynika  z tego,  że związek  nie 
spłacał pożyczki, którą zawarł z Europejską Unią Gimnastyczną. Jest to zobowiązanie 
związku wobec podmiotu trzeciego, które jest wyjęte spod nadzoru Ministerstwa Sportu. 
To wszystko. Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Dziękuję. 

Sekretarz stanu w MS Anna Krupka:
Panie przewodniczący,  jeśli mogłabym prosić  jeszcze o odpowiedź na to pytanie panią 
dyrektor Monikę Stępniak, dyrektor Departamentu Sportu Wyczynowego. 

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Pani dyrektor, bardzo proszę. Im więcej wiedzy, tym lepiej.

Dyrektor Departamentu Sportu Wyczynowego Ministerstwa Sportu Monika Stępniak:
Szanowni państwo, szanowny panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, szanowna pani 
minister, dziękuję za udzielenie głosu. Jeśli chodzi, drodzy państwo, o Polski Związek 
Gimnastyczny, Departament Sportu Wyczynowego wskazuje, że związek nie utracił sta-
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tusu polskiego związku, ale został jedynie zawieszony w prawach członka Europejskiej 
Unii Gimnastycznej, a dopiero pozbawienie członkostwa w międzynarodowej federacji 
powoduje utratę statusu polskiego związku. W związku z powyższym jeśli Departament 
Sportu Wyczynowego nie ma takiej decyzji o braku, to znaczy, że zawodnicy kadry naro-
dowej Polskiego Związku Gimnastycznego mogą nadal uczestniczyć we współzawodnic-
twie  sportowym organizowanym przez Międzynarodową Organizację Gimnastyczną 
FIG. W związku z powyższym zarówno realizacja zadań bieżących, jak i przygotowań 
zawodników na najwyższym szczeblu może  się  toczyć  i zawodnicy mogą brać udział 
we współzawodnictwie  międzynarodowym. W Departamencie  Sportu Wyczynowego 
nadal mogą być realizowane zadania w kontekście przygotowań do igrzysk olimpijskich 
w Tokio, jak również do przyszłorocznych mistrzostw świata. 
W ramach umów dotacyjnych w roku bieżącym środki z budżetu państwa mogą być 

wydatkowane na zgrupowania, na konsultacje, na sprzęt sportowy, zarówno na konsul-
tacje zagraniczne, jak i międzynarodowe, zawody mistrzowskie, z wyłączeniem oczywi-
ście zawodów organizowanych przez Europejską Unię Gimnastyczną, która zawiesiła 
Polski  Związek  Gimnastyczny.  W związku  z powyższym  zawieszony  w europejskiej 
federacji Polski Związek Gimnastyczny nie może uczestniczyć w zawodach mistrzostw 
Europy, które są zaplanowane chociażby w listopadzie tego roku w gimnastyce artystycz-
nej, jak również w grudniu w zawodach organizowanych w gimnastyce sportowej kobiet 
i mężczyzn, do czasu oczywiście spłaty należności Polskiego Związku Gimnastycznego 
wobec Europejskiej Unii Gimnastycznej. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Dziękuję uprzejmie. Pani minister, bardzo bym prosił jeszcze o odpowiedź panu posłowi 
na jego pierwsze pytanie w kwestii podpisywania umów.

Sekretarz stanu w MS Anna Krupka:
Panie przewodniczący, Wysoka Komisjo,  szanowni państwo parlamentarzyści,  panie 
pośle, ta sprawa będzie doskonale, dokładnie sprecyzowana w ustawie działowej, usta-
wie kompetencyjnej, która jest w tym momencie procedowana. 

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Dziękuję bardzo. Czy pan poseł chciałby się jeszcze odnieść? 

Poseł Tomasz Zimoch (KO):
To bardzo ciekawe spostrzeżenie, bo o to pytają także i działacze poszczególnych związ-
ków, z kim takie umowy podpisywać na rok 2021, a przypomnijmy – jest to rok olimpijski 
i takie umowy warto, żeby były podpisywane już na początku roku. 
Ale w związku z odpowiedzią,  że do ministerstwa nie wpłynęły pisma z Polskiego 

Związku Kolarskiego z planem naprawczym, o czym zapewniano nas na posiedzeniu 
Komisji kilka miesięcy temu, to mam taki wniosek i postulat, by Komisja zwróciła się 
do Polskiego Związku Kolarskiego, do kierownictwa związku, z pytaniem, dlaczego takie 
pisma i taki plan naprawczy nie został sprecyzowany i nie został przedłożony w Mini-
sterstwie Sportu, o czym nas zapewniano na posiedzeniu. W takim razie wprowadzono 
całą Komisję podczas pamiętnego posiedzenia w błąd. I to, wydaje mi się, że jest po pro-
stu niedopuszczalne. 

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Dziękuję, panie pośle, za wypowiedź. Pan przewodniczący nas słyszy. Panowie z sekre-
tariatu pewnie też już zapisali tę uwagę. Jeszcze pan przewodniczący, bardzo proszę, 
Jakub Rutnicki.

Poseł Jakub Rutnicki (KO):
Bardzo dziękuję. Też jeszcze przepraszam, ale sprawa jest absolutnie kluczowa, jeżeli 
chodzi o kwestię branży fitness. Pani minister, te wyłączenia, my je oczywiście dobrze 
znamy, ale to sprawy nie załatwia. Oczywiście, że dzięki temu wiele osób może trenować, 
ale  ta sprawa nie powoduje tego, że branża fitness przetrwa, bo 95% to są wynajmo-
wane powierzchnie i, pani minister, tu trzeba podjąć natychmiastowe działania. Albo 
nie tworzymy hybrydy czy fikcji  i pozwalamy rzeczywiście w pełni funkcjonować tym 



m.c.                13

Pełny ZaPis PrZebiegu Posiedzenia:  
Komisji Kultury Fizycznej, sPortu i turystyki (nr 21)

klubom, albo przygotowujemy naprawdę celowane działania. Moje pytanie jest proste: 
czy w tej chwili są przygotowywane konkretne rozwiązania, konkretne działania, jeżeli 
chodzi o tarczę pomocową dla branży fitness? Jeżeli one w tym miesiącu się nie pojawią, 
to dziesiątki tysięcy ludzi wyląduje na bruku. Taka jest prawda. Nie możemy mówić, 
że w tej chwili mamy dobre samopoczucie, bo kwestia współzawodnictwa sportowego jest 
załatwiona. To nie uratuje dziesiątek tysięcy miejsc pracy, pani minister. Bardzo proszę 
o podjęcie naprawdę natychmiastowych działań i planu pomocowego, inaczej naprawdę 
tysiące ludzi straci pracę.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Dziękuję, panie przewodniczący. Pani minister, bardzo proszę.

Sekretarz stanu w MS Anna Krupka:
Panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, panie przewodniczący – mówię do pana prze-
wodniczącego Rutnickiego – bardzo bym prosiła o sprecyzowanie tej pana wypowiedzi 
dotyczącej  tego,  że gros  działalności  to są wynajmowane  powierzchnie. Chciałabym, 
żebyśmy się dobrze rozumieli. Co miał pan przez to na myśli?

Poseł Jakub Rutnicki (KO):
Już mówię. Oczywiście to są informacje, które zyskuję od osób, które są przedstawicie-
lami tej branży. Chodzi o to, że 95% klubów korzysta z lokali wynajmowanych. Jeżeli 
my w tej  chwili  nie  przygotujemy  tym  firmom  konkretnego  planu  pomocy,  pomocy 
w leasingu,  pomocy  w kredycie  czy  właśnie  w kwestiach  dotyczących  dofinansowa-
nia do wynajmowanej powierzchni, to po prostu za chwilę będziemy mieć katastrofę.  
Bo 5 tys. zł niczego nie załatwia. Bardzo proszę o naprawdę bardzo szybkie działanie, 
bo inaczej ta branża, a szczególnie właściciele klubów, których jest kilka tysięcy – oni 
pewnie w większości będą musieli zamykać swoje działanie. 
Zdaję sobie sprawę, że w tej chwili mamy inne punkty, też to, co pan przewodniczący 

powiedział – będziemy prosili, abyśmy taką Komisję tylko i wyłącznie dotyczącą tej kwe-
stii mogli zorganizować, bo naprawdę, pani minister, to jest sprawa wręcz strategiczna. 
Po branżach  gastronomicznej  i wielu  innych  ta branża w tej  chwili  jest  najbardziej 
dotknięta i czeka na konkrety z państwa strony. 

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Dziękuję. Bardzo proszę, pani minister.

Sekretarz stanu w MS Anna Krupka:
Szanowny panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, szanowny panie przewodniczący, pan 
cały czas mówi tylko o wyłączeniu osób uprawiających sport w ramach współzawodnic-
twa sportowego, a ja jeszcze raz chcę podkreślić, że te wyłączenia są bardzo szerokie, 
bo dotyczą także osób uprawiających sport w ramach wydarzeń sportowych i wreszcie 
– co najważniejsze – w ramach zajęć sportowych. Zajęcia sportowe to każda zorganizo-
wana forma aktywności fizycznej, więc to jest bardzo szerokie wyłączenie, które daje 
możliwość funkcjonowania przede wszystkim w szerokim zakresie klubom fitness. 
Jeżeli rozmawiamy o pakiecie pomocowym dotyczącym właśnie tej branży, to oczy-

wiście ten pakiet i tworzenie takiego pakietu, przedstawianie szczegółowych konkret-
nych informacji dotyczących tego pakietu leży w kompetencji ministra rozwoju, pracy 
i technologii, pana premiera Jarosława Gowina. My oczywiście będziemy przedstawiali 
nasze propozycje pomocy tej branży. Chciałam poinformować, że 5 listopada, czyli jutro, 
odbędzie się bardzo ważne spotkanie organizowane przez rzecznika małych i średnich 
przedsiębiorców, w którym weźmie udział przedstawiciel MKDNiS. To będzie posiedze-
nie zespołu roboczego ds. branży fitness w Radzie Przedsiębiorców, właśnie działającej 
przy rzeczniku małych i średnich przedsiębiorców. Mam nadzieję, że dzięki temu także 
nasz głos w tej sprawie zostanie wysłuchany i dzięki temu będą wypracowane konkretne, 
dobre, celowane i bardzo skuteczne instrumenty pomocy właśnie tej branży fitness, sku-
piającej także właścicieli i osoby pracujące w tym środowisku siłowni. Dziękuję bardzo.
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Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Dziękuję uprzejmie. Chyba to jest dobra  informacja, że i strona rządowa,  i przedsię-
biorcy siadają do rozmów tam, gdzie powinny te rozmowy trwać, nie w innym miejscu 
– tylko przy stole. Oby tak ze wszystkimi i wszyscy poszli po rozum, i właśnie do tych 
stołów siedli. 
Szanowni państwo, na tym wyczerpaliśmy porządek dzienny posiedzenia Komisji. 

Zamykam posiedzenie. Dziękuję uprzejmie pani minister, państwu dyrektorom. Bardzo 
serdecznie dziękuję. 


